
Hierbij mijn reactie als docent in het VMBO en als ouder van een kind met ASS (cluster 4) en een 
kind met ADHD.

1. Ik begrijp dat er bezuinigd moet worden, omdat het aantal zorgleerlingen massaal toeneemt. 
De vraag is natuurlijk wat de oorzaak is van de toename van het aantal zorgleerlingen. Weten 
we meer en worden er dus meer diagnoses gesteld of wordt afwijkend gedrag eerder als een 
probleem gezien? Ik zou dit graag eerst wetenschappelijk onderzocht willen zien, voordat er 
geroepen wordt dat het niet kan dat de toename van zorgleerlingen zo groot is. 

2. Het rugzakgeld kan beter besteed worden, door per leerling beter te kijken hoe je het besteed 
en door de scholen daar meer vrijheid in te geven. Dat is met de nieuwe wet wel het geval en 
dat vind ik positief.

3. In het wetsvoorstel mis ik nog de rol van de ouders. De scholen gaan 
samenwerkingsverbanden aan, maar hoe komen die tot stand? Welke invloed krijgen de 
ouders op het zorgprofiel van de school?

4. In het speciaal onderwijs worden mensen ontslagen (10 procent), zonder een sociaal plan. A-
sociaal, in welke sector er ook ontslagen vallen, er is meestal een sociaal plan. 

5. Verder worden de  groepen vergroot in het speciaal onderwijs. Dit kan echt niet. Als moeder 
houd ik mijn hart vast.

6. Persoonlijk zou ik liever zijn dat het geld van de prestatiebeloning naar de zorgleerlingen gaat. 
Dit heeft wat mij betreft voorrang. 

7. Verder zijn wij niet getraind om met zorgleerlingen om te gaan, behalve die bijscholing van 
een halve dag eens per 3 jaar die toevallig over dit onderwerp gaat. Ook in de opleiding is hier 
weinig aandacht voor. Als de minister wil dat zorgleerlingen meer integreren in het gewone 
onderwijs, moet zij ook zorgen voor een kwalitatief goede lerarenopleiding/pabo die de 
docenten goed toerust. Dat is nu absoluut niet het geval. Ook zullen de docenten moeten 
worden bijgeschoold (en dan niet in hun vrije tijd).

8. Ook zal de inspectie de scholen minder moeten afrekenen op prestatie als je verwacht dat de 
gewone scholen meer zorgleerlingen gaan opnemen. Goede zorg kost namelijk ook tijd, die je 
niet aan andere leerlingen kunt besteden. Ik denk dat de scholen daarom liever niet te veel 
zorgleerlingen willen hebben. Hierbij kan ik spreken uit ervaring, mijn zoon (ADHD) werd 
geweigerd op meerdere basisscholen met als argument dat zij al zoveel zorgleerlingen hadden 
en niet meer zorgleerlingen konden begeleiden.  Op de basisschool waar hij nu zit, sprak de 
juf haar opluchting uit over het feit dat hij gelukkig wel hoge citoscores had, want anders zou 
dat haar groepsgemiddelde drukken. Of hij toch maar medicijnen kan blijven slikken.....

9. Ik weet dat veel ouders een PGB krijgen. Voor sommige hulp is dat ook prima en misschien 
zelfs noodzakelijk. Maar ik hoor en zie veel misbruik. Je kunt je als ouder uitbetalen en dat 
geld vervolgens besteden zoals je wilt. Wat mij betreft wordt dit onmogelijk gemaakt, door 
eisen te gaan stellen aan het soort hulp dat je inhuurt. Dan kan er een hoop geld worden 
doorgesluisd naar het onderwijs.


